
V KATEREM ŠTEVILU SO SAMOSTALNIKI? 

Samostalnikom lahko poleg spola določimo tudi ŠTEVILO.  

Poznamo EDNINO, DVOJINO in MNOŽINO.  

Kadar poimenujemo eno bitje, stvar ali pojem je samostalnik v EDNINI,  kadar 

poimenujemo dve bitji ali stvari, je v DVOJINI, kadar pa poimenujemo tri ali več bitij oz. 

stvari, pa je samostalnik v MNOŽINI. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

ZAPIS V ZVEZEK: 

 

ŠTEVILO SAMOSTALNIKA 

Samostalniki so lahko v: 

 

1. Ednini, kadar poimenujejo eno bitje, stvar ali pojem - npr. (en) papagaj, (ena) skrb, 

(eno) lepilo. 

 

2. Dvojini, kadar poimenujemo dve bitji ali stvari - npr. (dva) kanarčka, (dve) kletki. 
 

3. Množini, kadar poimenujemo tri bitja oz. stvari ali več – npr.  (tri) živali, (trije) 

lončki. 

 

Slovenščina je eden redkih jezikov, ki imajo dvojino.  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 V interaktivnem multimedijskem gradivu Radovednih pet poišči poglavje 4 - 

Pripovedujemo in opisujemo. V podpoglavjih 58 in 59 boš izvedel/-a še nekaj več o 

številu samostalnika. 

Za vajo reši nalogi (svinčnik v zelenem krogcu) v interaktivnem gradivu Radovednih 

pet (4-58) in (4-59):  

https://www.radovednih-pet.si/vsebine/rp5-slj-sdz-osn/# 
 

 Sedaj pa reši še naloge v SDZ, str. 58 - 61.  

 

Če imaš pri delu težave, si še enkrat natančno poglej zapis v zvezku oz. v multimedijskem 

gradivu, kjer najdeš primere, ki so ti pri reševanju lahko v pomoč. 

 

 

 

 

https://www.radovednih-pet.si/vsebine/rp5-slj-sdz-osn/


KATERI SAMOSTALNIKI SO EDNINSKI, KATERI SO MNOŽINSKI? 

 

Večina samostalnikov ima tri števila (ednino, dvojino in množino). Nekaj pa je tudi izjem. To 

so samosalniki, ki jih uporabljamo samo v množini ali samo v ednini. 

 

Množinski samostalniki so tisti, ki jih rabimo samo v množini 

Primer:   Kako bi povedal pravilno? HLAČE JE V OMARI ali HLAČE SO V OMARI? 

Pravilno je:   HLAČE SO V OMARI. In zakaj? Zato, ker so hlače množinski samostalnik  

                     (besedo vedno uporabimo v množini). Kadar besedo hlače uporabimo v povedi,              

                     le-to oblikujemo: Hlače so v omari.  

 

Edninski samostalniki so tisti, ki jih rabimo samo v ednini.  

Primer:   Kako bi povedal pravilno? SADJE JE NA MIZI ali SADJE SO NA MIZI? 

Pravilno je:   SADJE JE NA MIZI. In zakaj? Zato, ker je sadje edninski samostalnik  

                     (besede ne moremo šteti, je neštevna). Kadar besedo sadje uporabimo v povedi,              

                     le-to oblikujemo: Sadje je na mizi.  

 

 

POZORO SI OGLEJ MISELNI VZOREC IN GA PREPIŠI V ZVEZEK. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 V interaktivnem multimedijskem gradivu Radovednih pet poišči poglavje 4 - 

Pripovedujemo in opisujemo. V podpoglavjih 64-66 boš izvedel/-a še nekaj več o 

edninskih in množinskih samostalnikih. 

Za vajo reši nalogo (svinčnik v zelenem krogcu) v interaktivnem gradivu Radovednih 

pet (4-65): https://www.radovednih-pet.si/vsebine/rp5-slj-sdz-osn/# 

 

 Reši še naloge od 1 do 8 v SDZ, str. 62 - 63. Če ti bo šlo reševanje dobro od rok, lahko 

še rešuješ naloge na str. 64 in 65. 

 

Če imaš pri delu težave, si še enkrat natančno poglej zapis v zvezku oz. v multimedijskem 

gradivu, kjer najdeš primere, ki so ti pri reševanju lahko v pomoč. 

SAMOSTALNIKI 

 

 

 

                       EDNINSKI                                               MNOŽINSKI      

     Jih ne moremo šteti.                            Vedno jih uporabljamo v množini. 

    Kaj je to? To je mleko.                Kaj je to? To so škarje. 

           (sadje, sneg, mladina, mir, upanje…)          (vrata, hlače, vilice, očala, pljuča…) 

 

 

 

                                           

 

 

 

https://www.radovednih-pet.si/vsebine/rp5-slj-sdz-osn/


 

 

 

 

 

 


